
Komisja Ochrony Środowiska Rolnictwa 

i Infrastruktury Technicznej 

Protokół nr 7/21 

z dnia 23 czerwca 2021 r.  
od godz. 14:00 do godz. 15:20 

W posiedzeniu wzięło udział 8 członków. 

Obecni: 

1. Andrzej Dutkiewicz  
2. Tomasz Filipowski  
3. Hanna Iwaniuk  
4. Marcin Łabędzki  
5. Krzysztof Nowak  
6. Wojciech Rychlik  
7. Romuald Solarek  
8. Stanisław Szuster  

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia Komisji. 
 
Otwarcia dokonał przewodniczący Komisji Stanisław Szuster. Stwierdził kworum. 

 
Punkt 2 

Zatwierdzenie porządku posiedzenia Komisji. 
 
Głosowano w sprawie: 
Zatwierdzenie porządku posiedzenia Komisji.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Krzysztof Nowak , Wojciech 
Rychlik , Romuald Solarek , Stanisław Szuster  
NIEOBECNI (1) 
Andrzej Dutkiewicz  
 
 
 
 
 



Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Krzysztof Nowak , Wojciech 
Rychlik , Romuald Solarek , Stanisław Szuster  
NIEOBECNI (1) 
Andrzej Dutkiewicz  
 

Komisja przyjęła protokół z ostatniego posiedzenia Komisji.  
 
Punkt 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków, znajdujących się na obszarze powiatu w roku 2021. 
 
 
Starosta Hanna Iwaniuk omówiła projekt uchwały. 

 
Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków, znajdujących się na obszarze powiatu w roku 2021.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Andrzej Dutkiewicz , Marcin Łabędzki , Krzysztof Nowak , Wojciech Rychlik , 
Romuald Solarek , Stanisław Szuster  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Hanna Iwaniuk  
BRAK GŁOSU (1) 
Tomasz Filipowski  
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 



 
 

Punkt 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie współdziałania z Gminą Miastem 
Zduńska Wola przy realizacji zadania pn: „Remont nawierzchni ulicy Staszica w 
Zduńskiej Woli na odcinku od ul. Spółdzielczej do ul. Poprzecznej”. 
 
Starosta Hanna Iwaniuk omówiła projekt uchwały. 
 
Radny Tomasz Filipowski stwierdził, że pieniądze są tylko dla Zduńskiej woli. Będzie 
głosował przeciwko. 
 
Przewodniczący Komisji Stanisław Szuster poparł radnego Tomasza Filipowskiego. 
Również jest przeciwny prowadzonej polityce, co miesiąc radni są zaskakiwani 
inwestycjami na terenie miasta, na dodatek bez środków zewnętrznych.  
 
Starosta Hanna Iwaniuk przypomniała, że dla mieszkańców gminy Szadek 
procedowane są trzy drogi. Po stronie powiatu koszt nakładki finansowej to kwota 150 
tyś. zł. Miasto dokłada 200 tyś. zł. 150 tyś. nie kosztowała nawet żadna z dokumentacji 
projektowych dla potrzeb gminy Szadek. Ich koszt oscylował blisko kwoty 200 tys. zł. 
Z tego powodu zachodzi konieczność unieważnienia przetargu z braku środków i 
ogłosić następny. Ulica Jodłowa nie jest to nowa droga, ma zabezpieczony wkład 
własny od 2020 r. w wieloletniej prognozie finansowej. Jest tu kwestia przeniesienia 
zadania o rok z roku 2020/2021 na lata 2022/2023 w związku z zamiarem starania się 
o dofinansowanie w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Na ulicy Staszica 
zostanie nałożona nakładka finansowa między ul. Spółdzielczą a Poprzeczną.  
 
Wicestarosta Wojciech Rychlik stwierdził, że szanse na pozyskanie środków są nikłe. 
Stąd potrzeba wyjść na przeciw oczekiwaniom. Dzielnica Karsznice choć jest częścią 
składową miasta Zduńska Wola to tak naprawdę odrębny organizm. Mieszkańcy czują 
się bardzo pokrzywdzeni. Od lat nierealizowane są tam przedsięwzięcia. Miasto 
zaproponowało wsparcie w kwocie 200 tyś. zł i tej kwoty odrzucić nie wolno. W roku 
ubiegłym w partnerstwie został wykonany II etap drogi Choszczewo – Lichawa. Powiat 
zawsze kierował się zasadą, że jeżeli dany samorząd proponuje wsparcie to to 
wsparcie należy przyjąć i wesprzeć budżet powiatu.   
 
Przewodniczący Komisji Stanisław Szuster stwierdził, że skoro nie udało się pozyskać 
środków z funduszu rządowego, to należy składać wnioski ponownie a nie robić z 
własnych środków.  
 
Radny Tomasz Filipowski stwierdził, że gmina Szadek otrzymała najmniej pieniędzy. 
W poprzedniej kadencji było miasto. Od tej kadencji słyszy się tylko o Karsznicach i ul. 
Staszica.  
 
Starosta Hanna Iwaniuk jeżeli chodzi o łącznik to ma świadomość, że wielu ludziom 
przeszkadza ale tam coś zaczyna się dziać. Łącznik to jest przed wszystkim droga dla 
mieszkańców powiatu. Stanowi szanse nie tylko dla mieszkańców Zduńskiej Woli czy 
Karsznic ale dla mieszkańców powiatu. Spółki kolejowe nie otrzymały środków, 



szukają dofinansowania, chcą ten port na terenie powiatu zduńskowolskiego 
zrealizować. Jest to szansa na rozwój na przyszłość.  Powiat nie ma interesu 
osobistego w realizacji tej inwestycji, gdyż tam nie posiada działek. Ten interes mają 
ludzie, którzy tam mieszkają wokół i będą mogli znaleźć pracę. Koszt inwestycji na ul. 
Spółdzielczej to wydatek 12 mln zł. Powiat wyda tutaj 150 tyś. zł. czyli 1 %. To jest gest 
wobec tych osób które tam mieszkają. Wydatek na dokumentacje  na trzy drogi w 
gminie Szadek to jest pół miliona po otwartych ofertach. Nikt nie mówi, że z tego 
powodu zaniecha inwestycji. 
 
Przewodniczący komisji Stanisław Szuster poinformował, że nie ma nic przeciwko 
mieszkańcom powiatu i tej drodze chodzi mu tylko by zauważyć pozostałe gminy na 
terenie powiatu. 
  
Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że koszt łącznika to kwota 25 mln 
łącznie z wykupami natomiast z budżetu powiatu jest to kwota 2,5 mln zł. Takich 
pieniędzy powiat nie wydatkował na rzecz Karsznic. Musi to podkreślić, gdyż taki mit 
krąży szczególnie w Gminie Szadek. Port multimodalny to szansa na zatrzymanie 
części mieszkańców na tym terenie. Wiele osób wyjeżdża poszukując pracę, na 
uczelnie lub z powodu braku konkretnej oferty.  
Jeżeli nie uda się zatrzymać młodych ludzi to za chwilę nie będzie uczniów w szkołach, 
co za tym idzie pojawi się dylemat zamknięcia jednej czy drugiej szkoły zarówno na 
poziomie gminnym jak i na poziomie powiatu. W ślad za tym zajdzie konieczność 
tworzenia zabezpieczenia dla osób starszych. Pojawią się różnego rodzaju wydatki 
kosztowe na prowadzenie jednostek pomocy społecznej. Jednym z ważnych 
dochodów jest udział w podatku PIT. Trzeba szukać nowych rozwiązań. Karsznice są 
jednym z takich pomysłów. Nie wiadomo na ile i w jakim czasie się wszystko ziści.  
 
Radny Tomasz Filipowski poinformował, że chodzi tylko o to, że nie współmiernie są 
przekazywane środki na poszczególne gminy. Robi się jedno, dwu kilometrowe 
odcinki.  
 
Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że między Zduńską Wolą a Szadkiem 
są duże ciągi komunikacyjne i to na nie poszły największe zadania inwestycyjne -
Janiszewice,  Wojsławice. Te ciągi to główne inwestycje. Największy kilometraż dróg 
jest na gminie Zduńska Wola.  
 
Radny Krzysztof Nowak poinformował, że podczas prac komisji WPI był kładziony 
nacisk na  podejmowanie działań w kierunku pozyskiwania środków zewnętrznych. 
Tak by tych inwestycji na terenie powiatu było realizowanych jak najwięcej. Jeżeli 
chodzi o Karsznice to powinna to być inwestycja zrealizowana ze środków 
zewnętrznych. Również jest za tym by środki były przekazywane po równo na terenie 
powiatu. Radny wymienił drogę w Krokocicach, ul. Przatowska, odcinek w ramach 
remontu drogi w kierunku Wilamowa. Co do łącznika wyraził uznanie, ale niestety było 
to robione w ramach środków własnych. Źle jest, że port nie jest realizowany w tym 
momencie. Sieradz zrobił łącznik bez angażowania własnego budżetu.  
 
|Starosta Hanna Iwaniuk stwierdziła, że co do portu to jest nadzieja, że nie jest tak 
daleko. Były prowadzone rozmowy ze spółką kolejową. Mają czas do 
przeprocedowania pewnych spraw do końca czerwca tego roku. Powiat udzielił zgodę 
na korzystanie z dokumentów wypracowanych przez miasto i powiat. Jest to kwestia 



dość bliskiej przyszłości.  Nie bez powodu zaczyna się budowa przy rondzie. Prawdą 
jest, że łącznik w Sieradzu został wybudowany z środków zewnętrznych. Taki sam 
łącznik był przewidywany również w Zduńskiej Woli, w Czechach i w Karsznicach. Były 
one na etapie konsultacji społecznych  jednakże jeden zniknął, na pewno nie zawinił 
tu powiat. Powiat na pewno nie rezygnuje ze starań o środki zewnętrzne. Rok rocznie 
wydawane są środki na tą ulicę. Cena nakładki to kwota 400 tyś. za km. droga ma 
niewiele ponad 700 m.  
 
Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie współdziałania z Gminą Miastem 
Zduńska Wola przy realizacji zadania pn: „Remont nawierzchni ulicy Staszica w 
Zduńskiej Woli na odcinku od ul. Spółdzielczej do ul. Poprzecznej”. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 4, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (4) 
Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Wojciech Rychlik , Romuald Solarek  
PRZECIW (2) 
Tomasz Filipowski , Stanisław Szuster  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Nowak  
BRAK GŁOSU (1) 
Andrzej Dutkiewicz  
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Punkt 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nieuwzględnienia 
petycji z dnia 8 marca 2021 r. 
 
Starosta Hanna Iwaniuk pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nieuwzględnienia 
petycji z dnia 8 marca 2021 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Krzysztof Nowak , Wojciech 
Rychlik , Romuald Solarek , Stanisław Szuster  
BRAK GŁOSU (1) 
Andrzej Dutkiewicz  
 



 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Punkt 7 
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/72/20 w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego - FK.15/21. 
 
 
Starosta Hanna Iwaniuk omówiła projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/72/20 w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego - FK.15/21.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (4) 
Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Wojciech Rychlik , Romuald Solarek  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Krzysztof Nowak , Stanisław Szuster  
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Punkt 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/73/20 w sprawie 
uchwalenia budżetu na rok 2021 - FK.16/21. 
 
Starosta Hanna Iwaniuk omówiła projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/73/20 w sprawie 
uchwalenia budżetu na rok 2021 - FK.16/21.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (3) 
Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Wojciech Rychlik  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Andrzej Dutkiewicz , Krzysztof Nowak , Stanisław Szuster  
BRAK GŁOSU (2) 
Tomasz Filipowski , Romuald Solarek  
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Punkt 9 



Sprawy różne. 
 

Spraw różnych nie zgłoszono.  
 
Punkt 10 

Zakończenie posiedzenia Komisji. 
 
Przewodniczący zakończył posiedzenie komisji.  
 

  

Przewodniczący 
 

 Stanisław Szuster 

 
 

 


